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M’ESTIMA, NO M’ESTIMA
Espanya ven, no ven armes a Israel

Cronologia: gener‐febrer del 24: 
Espanya ven armes a Israel (ja fa 
dies que Israel ataca Gaza i 
rodalies). Juliol del mateix any, 
Espanya compra armes a Israel (es 
veu que n’hi sobren). Maig, 
Espanya torna a vendre una remesa 
d’armament a Israel. Octubre (fa 
quatre dies) Sánchez sortint del 
Vaticà, assegura que Espanya ja no 
ven armes a Israel i promet 
demanar a la comunitat 
internacional que segueixi el seu 
exemple. Li venc o no li venc?

Ètica: des de la creació del món fins 
ara. No és bo, ni moral, ni estètic ni 
ètic que un país es dediqui a vendre 
armes pel món. Molt millor seria 
vendre ordi. Ja que ho fa però, 
potser convindria tenir un 
departament que sabés on van a 
parar aquestes armes. De ser 
l’Israel de Netanyahu el destinatari, 
convindria prendre mesures 
urgents per fer explosionar totes les 
armes en alta mar abans no 
arribessin al mur de les 

lamentacions. No és pot anar a 
missa i repicar. No es pot criticar 
l’agressió israeliana i vendre’ls 
armes. Ni una, ni una navalla.
       
Amb quina autoritat pot demanar 
Sánchez a la ONU que no vengui 
armes a Israel quan, fins que una 
ambaixadora va titllar a Espanya de 
paradís dels terroristes, les arques 

del Banc d’Espanya s’inflaven amb 
dòlars jueus?
  
La política és porca, això ho sabem 
però no necessàriament ha de 
convertir‐se en còmplice de la 
barbàrie. A hores d’ara ni que sigui 
regalar un litre de combustible a Israel 
et converteix en col∙laborador de la 
matança.

A Sánchez li seria molt difícil explicar 
als treballadors de les empreses 
armamentístiques espanyoles que han 
de ser acomiadats per raons morals. 
Dificilíssim. Probablement cauria del 
govern abans que Feijóo se n’adonés, 
però si se’ns permet una mostra 
d’ingenuïtat flagrant, diríem que 
Sánchez, de tornada a casa, podria 
dormir tranquil, amb la dona a un 
costat i un llibre a l’altre. La idea, hem 
de confessar que ha estat rebutjada 
fins i tot per Walt Disney, però ningú 
no ens negarà que és maca. Ser capaç 
encara de pensar en miracles, justifica 
l’existència que hem de compartir amb 
Netanyahu, Sánchez, Feijóo i el Papa.

És comú acabar aquesta secció amb 
una Llufa commemorativa i complirem 
la tradició, però a vegades costa no fer 
servir un símbol més resolutiu. Malgrat 
tot, LLUFA. 


